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Přemysl LIŠKA

Naše první otázka se týká počtu 
zbraní, které Banzai do ČR dováží.

Š: Přesně by se to dalo spočítat, ale 
odhadem jsou to od těch několika firem, 
které zastupujeme, určitě tisíce zbraní za 
rok. Když jde všechno normálně. Dovoz 
totiž hodně kolísá. Zbraně dovážíme 
především od výrobců ze Spojených 
států a tamní trh civilních zbraní je tak 
obrovský, že celý ostatní svět je proti 
němu marginální. Proto když v Americe 
propukne nákupní panika, může se stát, 
že nemáme co prodávat. Naštěstí to 
není často a proti minulému období se 
pro nás situace hodně zlepšila, i když to 
pořád není jako dřív.

F: Co do prodeje nejsme se značkami, 
které zastupujeme, na domácím trhu 
největší. To místo zaujímá tuzemský vý-
robce a také značka Glock. Ten se vůbec 
v Evropě prodává nejvíc.

Které značky tedy zastupujete?
Š: Na prvním místě bych jmenoval SIG 

Sauer, což je velká, dnes čistě americká 
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Představujeme

Banzai s. r. o. se sídlem v Praze na Žižkově je jedna z našich nejstarších firem provozují-
cích obchod se zbraněmi. Nezabývá se maloobchodem a nemá žádnou vlastní prodej-
nu, avšak zásobuje síť prodejců. Jednou z nejdůležitějších činností firmy je dovoz zbraní, 
optiky a příslušenství a jejich distribuce do české maloobchodní sítě. Především o tom 
jsme si popovídali s Michalem Fialou (F) a Martinem Štumpfem (Š), kteří jsou pracovní-
ky firmy Banzai prakticky od samého začátku.

Banzai
firma s širokým sortimentem zboží a pro 
nás je svým způsobem zásadní. V zájmu 
o  jednotlivé produkty této značky jed-
noznačně vedou pistole P320 a  P365, 
po těch je obrovská poptávka na celém 
světě. Stálicemi jsou pořád ještě modely 
P220, 226 a  229, ovšem zájem už není 
takový, jaký býval. K nebývalému oživení 
dochází u ráže 10 mm Auto: u této značky 
se jedná o modely P320 X-Ten a varianty 
P220. 

F: Od značky SIG Sauer nebereme 
jenom krátké i dlouhé zbraně, ale také 
zaměřovací a  pozorovací optiku této 
značky. Rádi bychom dováželi rovněž 
munici SIG Sauer, ale to je problém. 
Jednak je nedostatková, protože většina 
se prodá na trhu v USA, a jednak objem, 
který by se u nás prodal, není takový, aby 
se vyplatila letecká přeprava. Snažíme 
se najít nějaké řešení… Abychom neza-
pomněli, zastupujeme ještě švýcarskou 
firmu SIG Sauer AG – do roku 2019 SAN 
Swiss Arms –, která rovněž patří do skupi-
ny L&O a vyrábí několik typů armádních 
pušek. 

Š: Další americké firmy, od nichž do-
vážíme zboží, jsou Smith & Wesson, 
Mossberg, Trijicon se svou zaměřovací 
optikou a Kimber. 

F: Kromě nich zastupujeme němec-
kou firmu GSG, která patří do skupiny 
L&O a vyrábí malorážkové pušky a pis-
tole, mimo jiné se značkou Mauser. Zato 
od Kimberu jsme teď víc než dva roky 

nic nedostali, protože firma nestíhá plnit 
ani požadavky amerického trhu. Může 
to však být i tím, že se přestěhovala do 
Alabamy a nemá ještě nastaveny všech-
ny exportní procesy. Nové Kimbery se 
v Česku přesto objevují.

Jestli tomu dobře rozumím, se zmí-
něnými firmami máte nasmlouvané 
výhradní zastoupení pro Českou re-
publiku. Přesto se sem jejich výrobky 
zřejmě dostávají i jinými cestami.

F: To je pravda. My se zavazujeme 
například k  servisu a  vůbec k  obhos-
podařování značky v  Česku. Zároveň 
se smluvně zavazujeme, že nebudeme 
dovozené zbraně přeprodávat do dal-
ších zemí. Ale objevují se tady v prodeji 

Michal Fiala

Martin Štumpf

Firma Banzai dovezla mimo jiné moderní pušky SIG Sauer MCX Spear LT ráže 5,56 x 45 mm 


